

Title (en)
Dispenser bor for make-up powder.

Title (de)
Spenderbox für Schminkpuder.

Title (fr)
Pot distributeur de poudre à maquiller.

Publication
EP 0580512 A1 19940126 (FR)

Application
EP 93401899 A 19930722

Priority
FR 9209159 A 19920724

Abstract (en)

The invention relates to a pot for dispensing make-up powder, of the type comprising a body (7) containing the said powder (8), a screen (9) arranged in the upper part of the body (7) above the upper level of the powder (8), a make-up (powder) puff (20) carried by the said screen (9) and a closure lid (2), a piston (16) with dimensions slightly smaller than those of the inside of the body (7) being mounted in the bottom of the said body (7) before filling and being subjected to the action of a spring (17) interposed between the piston (16) and the bottom of the body (7). The dispensing pot according to the invention is characterised in that the piston (16)/spring (17) assembly includes means (18) for locking the said piston (16) for filling the pot and means (18, 19) for unlocking before use. Application to packagings for cosmetics. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne un pot distributeur de poudre à maquiller du type comprenant un corps (7) contenant ladite poudre (8), un tamis (9) disposé à la partie supérieure du corps (7) au-dessus du niveau supérieur de la poudre (8), une houppette de maquillage (20) portée par ledit tamis (9) et un couvercle de fermeture (2), un piston (16) de dimensions légèrement inférieures à celles de l'intérieur du corps (7) étant monté dans le fond dudit corps (7) avant remplissage et étant soumis à l'action d'un ressort (17) interposé entre le piston (16) et le fond du corps (7). Le pot distributeur selon l'invention est caractérisé en ce que l'ensemble piston (16) - ressort (17) comporte des moyens de verrouillage (18) dudit piston (16) pour le remplissage du pot et des moyens de déverrouillage (18, 19) avant utilisation. Application aux emballages pour cosmétiques. <IMAGE>

IPC 1-7
A45D 33/04

IPC 8 full level
A45D 33/04 (2006.01)

CPC (source: EP)
A45D 33/04 (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] FR 724260 A 19320425
- [A] US 1552173 A 19250901 - KRAM FRANZ K
- [A] CH 162853 A 19330715 - HUGUENIN FRERES & CO FABRIQUE [CH]
- [A] FR 642327 A 19280827
- [A] GB 2236673 A 19910417 - LIR FRANCE SA [FR]

Cited by
FR2813509A1; US5865194A; US5884636A; US6164293A; FR2799182A1; US5908037A; AU756075B2; FR2956953A1; WO2019110474A1;
WO0047077A3; USRE38398E; WO2010081210A2; US8777066B2

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0580512 A1 19940126; FR 2693882 A1 19940128; FR 2693882 B1 19941007

DOCDB simple family (application)
EP 93401899 A 19930722; FR 9209159 A 19920724